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T a r t a l o m j e g y z é k 

 
Csanytelek Község Önkormányzata Képviselő-testülete 2024. február 29. napján megtartott közmeghallgatás nyílt 
ülésének jegyzőkönyvéhez 
 
 
 
Rendelet száma:    Tárgya:           Oldalszám         
 
2/2024. (II. 29.)                            az önkormányzat és az önkormányzati hivatal 2024. évi költségvetésről  
                                           szóló 2/2023. (II. 29.) önkormányzati rendelet megalkotása      3 
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J e g y z ő k ö n y v 
 
 
Készült: Csanytelek Község Önkormányzata Képviselő-testülete 2024. február 29-én (csütörtökön) du. 16.00 

órakor közmeghallgatás keretében tartott ülésén. 
 
Az ülés helye:     Faluház nagyterme 
 
Jelen vannak:    Erhard Gyula   polgármester 
     Bérces Mariann   alpolgármester 

Mucsi István Tibor  képviselő 
Somodi Balázs   képviselő 
Tülkös Ferenc   képviselő  
Gál Róbert   képviselő 

     Forgó János   képviselő   
 
Tanácskozási joggal megjelent:  Kató Pálné   jegyző, jegyzőkönyvvezető 

Tápainé Karkas Krisztina Adó- és Pénzügyi Iroda Vezetője 
     Zsótér Dóra   Adó- és Pénzügyi Iroda Vezető-h. 
     lakosság köréből megjelent          19 fő választópolgár 
 

1.) Napirend 
 

Tárgy:          Előadó: 
 Az önkormányzat és az önkormányzati hivatal 2024. évi   Erhard Gyula polgármester 
 költségvetéséről szóló önkormányzati rendelete megalkotása  Kató Pálné jegyző 
        
              
(Tárgyi előterjesztés és a költségvetési tájékoztató a Képviselő-testület ülésének jegyzőkönyve melléklete.) 
 
Erhard Gyula polgármester: köszöntötte a megjelent képviselőket, tanácskozási joggal résztvevőket és a település 
lakossága köréből megjelent választópolgárokat. Megállapította, hogy az ülés határozatképes, az önkormányzat 
képviselő-testülete tagjai közül mind a 7 képviselő jelen van. Elmondta, hogy az önkormányzat szervezeti és 
működési szabályzatában foglalt rendelkezésnek megfelelően az önkormányzat és az önkormányzati hivatal éves 
költségvetését a képviselő-testület köz-meghallgatás keretében fogadja el. Az önkormányzati rendelet ezen 
rendelkezésnek eleget téve jelen köz-meghallgatás keretében kerül sor az önkormányzati rendelet megalkotására. 
Az ülésen a település lakossága köréből megjelent választópolgárok tájékoztatása érdekében részletesen ismertette 
az önkormányzat és az önkormányzati hivatal 2024. évi költségvetéséről szóló önkormányzati rendelet-tervezetben 
szabályozott rendelkezéseket, pontokba szedve azt. Ismertette azon kevés lehetőséget, amely az önkormányzat idei 
évi, a középtávú- és hosszútávú tervei között szerepelnek, melyhez központi pályázati lehetőség párosul. 
Kijelentette, hogy nagy jelentőségű az a tény, hogy az önkormányzatnak több önkormányzati ciklus óta nincs 
hitelállománya, nincs lejárt esedékességű számlatartozása. Elmondta, hogy a település fő foglalkoztatója még 
mindig az önkormányzat, valamint a Polgármesteri Hivatal és a Társulás által fenntartott intézmények számítanak, 
amely megnöveli az ott vállalt felelősséget. A költségvetést vitára bocsátotta. 
 
K é r d é s, hozzászólás nem hangzott el. 
 
Erhard Gyula polgármester: összefoglalójában megállapította, hogy a napirendi pontra vonatkozóan a testület tagjai 
köréből nem éltek a kérdés és hozzászólás lehetőségével, ezért szavazásra bocsátotta az írásban kiadott 
önkormányzati rendelet-tervezetet, annak mellékleteit (előzetes hatástanulmányt, az általános és részletes 
indokolást)  melyből megállapította, hogy a képviselő-testület egyhangúlag 7 igen szavazattal (ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül) egyetértett azzal és megalkotta az önkormányzat és az önkormányzati hivatal 2024. évi 
költségvetéséről szóló 2/2024. (II. 29.) önkormányzati rendeletét,  amely 2024. március 1. napján lép hatályba. 
 

2.) Napirend 
 

Egyebek 
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Erhard Gyula polgármester: a előző köz-meghallgatás óta eltelt időszak alatt esedékes kötelező és önként 
vállalt feladatok végrehajtásáról adott áttekintést, majd lehetőséget teremtett a lakosság köréből megjelentek 
számára a mindennapokat érintő gondot okozó problémák felvetésére. 
 
H o z z á s z ó l á a: 
 
Dékmár György:  a településen ivóvízellátás- és szennyvíztisztítás feladata működtetését végző Alföldvíz Zrt 
előzetes lakossági tájékoztatás nélkül végrehajtott akciójáról tett említést, amely széles rétegeket érint a faluban. 
Konkrétan az eddig térítésmentesen minden szennyvízellátást igénybe-vevő számára biztosított meghibásodott 
szivattyú cseréjét, hibaelhárítását idén március 1. napjától már az ingatlantulajdonosnak kell elvégeztetnie a saját 
költségén. Ez az intézkedés kizárólag a településen vállalkozást működtetőkre terjed ki, egyelőre a   
magánszemélyekre nem. Véleménye szerint a rosszul megtervezett és kivitelezett szennyvízhálózat és a belső 
vezetékrendszer nem úgy tölti be szerepét, ahogy annak lennie kellene, ezért többek között a 
szennyvízszivattyúk minősége sem felel meg az elvárásoknak, mert jelentős a meghibásodás, melyet az 
Alföldvíz Zrt. a helyszínen eddig ingyen megoldott. Nem értelmezhető ennek az intézkedésnek a háttere, 
viszont a következményével előre számolni kell. El fogja önteni a települést a szennyvíz, egyrészt, a hozzá nem 
értés miatt, másrészt a javíttatási, vagy szivattyú csere okán keletkező anyagi okok miatt, ezzel komoly 
környezeti károkat eredeztetve. Ennek elejét kellene venni az Alföldvíz Zrt. és az önkormányzat képviseletére 
jogosítottak   közötti rövid időn belül megkezdett tárgyalásával, ahol a cél a település érintett lakossága részére 
kedvező lehetőség megteremtése lenne. Ebben kérte a település Polgármestere közbenjárását és erről a település 
lakossága tájékoztatását. 
 
Bernáth János: elmondta, hogy a tulajdonában lévő területen korábban kialakított járdalapokat fel fogja szedni, 
ezzel megszünteti a számára nagyon zavaró gyalogos közlekedést, melyben az önkormányzat támogatására is 
számít. 
 
V á l a s z: 
 
Erhard Gyula polgármester: válaszában elmondta, hogy tud az Alföldvíz Zrt. által tervezett intézkedésről, 
melynek tárgyalásos rendezése elől nem zárkózott el. Biztosította a kérdést feltevőt, hogy a közeljövőben 
megszervezi és le is fogja bonyolítani az Alföldvíz Zrt. érintett vezetőjével való megbeszélést, melynek 
eredményéről tájékoztatással fog élni. Hozzáfűzte, hogy bizakodására az ad okot, hogy a szennyvíztisztító-telep 
mellett húzódó belvízelvezető csatolna tisztítási ügyében meg tudott egyezni annak ellenére, hogy a csatorna 
fenntartási kötelezettsége az önkormányzatot terheli, míg a szennyvíztisztító működtetése költsége a vállalat 
kötelezettsége. Konstruktív volt a vállalat képviseletében helyszínen megjelentek hozzáállása, mert könnyen 
bizonyítható volt, hogy a csatorna állapota annak tudható be, hogy az abba a tisztítóműből kijövő, tisztavíznek 
nehezen nevezhető anyag jelenik meg, amihez nincs semmi köze az önkormányzatnak. Ennek köszönhetően, 
az Alföldvíz Zrt nevében eljárni jogosítottak elismerve a károkozásban való részvételüket, a csatorna évente egy 
alkalommal való takarítása minden költségét és a munka elvégeztetését magukra vállalták, amely így mentesíti az 
önkormányzat költségvetését ez alól a kiadás megfizetése alól. A közterület magántulajdonba adása óta fennálló 
gond megoldása érdekében már megtörténtek olyan jogi lépések, amelyek lehetővé teszik a zökkenőmentes 
átállást, mellyel a magántulajdon sérthetetlensége biztosított lesz és nem okoz az önkormányzat 
költségvetésében jelentősebb anyagi terhet annak a járdaszakasznak való kiváltása. 
 
Kató Pálné jegyző: válaszában emlékeztette a jelenlévőket arra, hogy 2022. február 22. napjával átadta az 
önkormányzat a Magyar Állam számára az ivóvízellátás és a szennyvíztisztítás feladatellátását, melyet 
kiszervezve, többoldalú megállapodás keretében az állam a saját vállalata által tovább adott működtetésre az 
Alföldvíz Zrt. számára. A vállalat a településen működő vállalkozókat érintő változásról a napokban küldött 
írásos megkeresést, de abban nincs magyarázat a miértekre. Sajnos nem csak ebben, de sok más kérdésben sincs 
már meg sem a döntési, sem a javaslattevői jogosítványok gyakorlására, így marad az egyeztetés lehetősége, ami 
sok bizonytalanságot rejt magában. A település lakossága tájékoztatása a helyi lapban meg fog jelenni. Addig 
viszont felhívta a figyelmet a nagyon fontos környezetvédelmi szabályok betartása fontosságára, a jogkövető 
magatartás normáira és a település élhetőségének biztosítására, a szankciók alkalmazása elkerülése érdekében 
szükséges intézkedések megtételére. Az adott ingatlanra vonatkozó szolgalmi jogról adott rövid tájékoztatást, 
amely érthetővé teszi a jelenlegi jogi helyzetet. 
 
A kérdést feltevők elfogadták a válaszadásban foglaltakat. 
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Kató Pálné jegyző: tájékoztatta a jelenlévők arról, hogy a településen befejeződött az adóértesítők teljeskörű 
kézbesítése, így több mind két hét áll az érintettek részére rendelkezésre ahhoz, hogy eleget tegyenek az 
adóegyenleg közlésben feltüntetett esedékes és hátralékos összeg befizetésére. Felhívta a késedelmes adófizetés 
következményeire, a kamatként jelentkező többletköltségre, majd ismertette az adóvégrehajtás szabályait, a 
végrehajtó eljárásrendjét, amely nagyon komoly anyagi hátrányt okoz a fizetést nem teljesítők körében. 
Elmondta még, hogy a helyi adók közül a kommunális adó egyrésze szolgál az önkormányzat pályázati önerő 
alapjául, amely a kintlévőséget tekintve nem túl biztató. Kérte, hogy minden érintett a saját jól felfogott 
érdekében és a települési tervekben foglalt beruházások megvalósítása okán, tegyen eleget adófizetési 
kötelezettségének. Szólt még arról, hogy megváltozott a gépjárműadó fizetési kötelezettség teljesítésének rendje, 
miszerint az idén már nem két részletben, hanem április 15. napjáig egyösszegben kell annak eleget tenni. Aki 
nem képes ennek teljesítésére, számára részletfizetési kedvezmény adóható, amennyiben a NAV-hoz kérelmet 
terjeszt elő. 
Nagy hangsúlyt fektetett az idei évre az önkormányzat költségvetésébe tervezett kiadásból finanszírozható 
házszámtáblák kihelyezése rendjére. Ismertette az eljárás menetét, miszerint a több közszolgáltató által már 
jelzett, az egész települést érintő, az adott lakóházakról hiányzó, vagy nem megfelelő házszámtáblák miatt nap 
mint nap jelentkező problémák sokasága okozta kellemetlenségeket, ami folyamatos bosszúságot okoz. Több 
közszolgáltatóval való egyeztetése nem vezetett eredményre, mert minden érintett egyedi közszolgáltatói 
szerződéssel rendelkezik, melyben történő változás kizárólag a közszolgáltatási szerződést aláíró ingatlan 
tulajdonost illeti meg, ezért a hivatalból való házszám változás listán való átjelentése nem vihető végbe. 
Ugyanakkor ma már illetékmentesen intézhető az illetékes okmányirodában a költözéssel nem járó házszám 
változásból eredő személyi okmányok cseréje. Ígéretet tett arra, hogy az okmányok cserére helybeni ügyintézése 
érdekében megpróbál a településre érkező buszos eljárásrendbe tartozó ügymenet szerint eljárni, mert ezzel a 
beutazással járó nehézségek és annak költsége alól is mentesül az érintett. Már elkészítette a lakossági 
tájékoztatás 3 biankó változatát, melyben a hiányzó házszámtáblák okozta károkra hívja fel figyelmet, majd az 
azonos házszámok, ill. a nyilvántartásokkal nem egyező házszámok eltérés miatti hátrányokról szólt. 
Hozzátette, hogy az egységes településkép kialakítása érdekében az lenne a célszerű, hogy minden utcában, 
mind lakóházon azonos dizájn szerint, az utcanévtáblák mintájára, az önkormányzat költségén legyártatott és 
előre egyeztetett időpontban a lakóházakra kifüggesztett házszámtáblák jelentős előrelépést jelentenének a 
tarthatatlan helyzet normalizálása érdekében. Ahhoz, hogy ezt a nem könnyű feladatot végre lehessen hajtani, 
mindenki együttműködésére szükség van, ezért folyamatos együttműködést kért annak fejében, hogy a település 
lakosságát ebben az ügyben nem terheli semmilyen költség. Beszélt arról, hogy a központi címregiszteren való 
átvezetés hivatalból zajló folyamat, akárcsak az adatok illetékes hatóságokkal való egyeztetése.  
Szólt még több olyan központi jogszabályban megjelent változásról, ami érinti a településen élők mindennapjait. 
Kiemelte a MOHU híreit, a hulladék fejták szerinti gyűjtési rendet, melyhez való alkalmazkodás elkerülhetetlen.  
 
Erhard Gyula polgármester: megköszönte a köz-meghallgatáson megjelentek részvételét és az ülést bezárva, 
17 óra 10 perckor befejezettnek nyilvánította.  
 
 

K. m. f. 
 
 
 

 ...........................................................................  .................................................................... 
         Erhard Gyula polgármester                    Kató Pálné jegyző  


